
Bispens Brugerråd 

Referat fra møde i Brugerrådet tirsdag den 16. august 2022 kl. 16.00 

Mødet afholdt ved studiecellerne 

 

Tilstede: 

Brugerrådet: Jens Rotbøll, Jan Samalsson, Johnny Jacobsen, Simon Åstorp Juhl, Tove Jensen 

Bispen: Lotte Leth-Sørensen 

Afbud: Christina Andersen, Uwe Lindemann 

 

Dagsorden: 

1. Velkomst 
Formanden bød velkommen 
Dagsorden 
Godkendt 

2. Referat 17.5,2022 
Godkendt 

3. Orientering formanden 
Formand er klar igen efter sygdom.  
Han har holdt møde med Jette Holm Rønne, eventkoordinator Bispen, om aktivitetskalender samt 
snakkede om mulighed for fællesprojekt i 2023. 
Brugerrådet vil internt snakke om frivilligdeltagelse i Bispens forskellige events. 
Formanden orienterede om kommunes spareplaner på Social- og handicapområdet, der vil ramme 
hårdt. 
De forskellige områder på Bispen fungerer og kører fint. 
Nævnte at Kunsthal6100 flytter til den gamle katedralskole til september, 
Ref. bem: der afholdes borgermøde mandag den 22.8.22 på rådhuset, og der er mulighed for at 
indsende høringssvar senest 9.9.22. 

4. Orientering Bispens leder 
o Medlemmerne fik udleveret pose med div materiale vedr. trekantsfesten, der foregår 25.8-

4.9.22 i bl.a. Haderslev, samt om aktiviteter på Bispen.  
o Fortalte om Bispens forskellige efterårsaktiviteter samt at Månen er ved at være klar efter 

ombygningen.  
o Der er udviklet en app om Månens aktiviteter, hvor man får en forsmag på det som sker. 
o Der er ligeledes ved at blive udviklet en app, hvor frivillige kan se opslåede frivilligjobs, som 

de kan søge om at få tildelt. Når app’en er færdig, vil der blive holdt møde for at fortælle 
nærmere om dette. 

o Bispen har fået et underskud på o 600000 kr  grundet corona-nedlukning af cafe, håndværkeri 
samt stigende varme- og elpriser. Dette må klares via besparelser 

o Anbefalede at deltage i Liv på Havnen-tiltag, hvor kunstner Linda Baum i en periode er ansat 
af kommunen og under Bispens ansvar til at sikre mere liv på havnen, bl.a. med events på 
Dramaten (friluftsscenen ved siden af rådhuset). 

o Træværkstedet under Slesvigske Vognsamling kører fint. 



 
5. Hvorledes synliggøres brugerrådet 

På sidste møde blev der nedsat et udvalg til at undersøge og foreslå muligheder for at gøre 
Brugerrådet mere synligt for brugerne, og udvalget holdt møde den 9.6.22, hvor det efterfølgende 
anbefalede muligheder som: 

o At færdiggøre rådets billedplakat med navn og - efter ønske - med tlf. og emailadresse. Der 
mangler fotos af 2, som vil blive taget snarest muligt, 

o At der laves en pjece om brugerrådets virke og historie, 
o At manglende rådets referater opdateres på Bispens hjemmeside.  
o Hvis nogen har materiale fra tidligere tider, så må de meget gerne aflevere det til Brugerrådet 

(kan afleveres i receptionen på biblioteket), 
o At Brugerrådet får en fast plads ved folderne på stueetagen, hvor der kan opsættes referat 

og anen information, 
o At Brugerrådet er med til at fejre Historie Arkivs 75+1 års jubilæum den 16. december. 

6. Rådighedsbeløb 2022 
Brugerrådet får stillet 15000 kr til rådighed af Bispen hvert år. Af disse er til nu i 2022 brugt 6000kr 
til en industrisymaskine til Håndværkeriet. 
Formanden kontakter leder af Historie Haderslev, Bent Rønne, for at høre om ønsker til arkivet, som 
rådet kan støtte. 

7. Næste møde 
Tirsdag den 4.10.2022 kl. 16. 

8. Evt. 
Intet under eventuelt 
 

Haderslev den 22. august 2022 

 

Tove Jensen 

referent 


